
Geachte gemeenteraad Overbetuwe

Op 20 september stemde de voltallige gemeenteraad in met een motie 
over het windmolenpark A15.

De stelling was duidelijk: de raad wil niet wachten op de landelijke 
normen voor windmolenparken, maar zelf normen ontwikkelen. Dat 
heet in bestuurdersjargon: het opstellen van een afwegingskader. 

Waarom in hemelsnaam een eigen norm ontwikkelen? Het 
ontwikkelen van eigen lokale normen is geen eenvoudige zaak. Het 
zal nog aardig wat geld en hoofdbrekens kosten. Verwacht wordt, dat 
de landelijke normen medio 2023 gereed zijn. Het ontwikkelen van 
lokale normen zal niet veel korter duren. Grote vraag is: waarom zo’n 
onbezonnen actie?

De meerderheid van de bewoners in de directe omgeving wil helemaal 
geen windpark. Een gemiste kans van de gemeenteraad om rekening 
te houden met de omwonenden. 

In de motie wordt aangegeven dat een afwegingskader (lokale 
normen) worden opgesteld met voldoende ruimte voor participatie van 
inwoners en initiatiefnemers. Gaan de inwoners en initiatiefnemers nu 
zelf behulpzaam zijn bij het opstellen van de lokale normen?

Verder nog een aantal aandachtspunten:

1. De gemeenteraad gaat met deze motie kennelijk uit van het 
huidige zoekgebied. Er is geen ruimte om alternatieven te 
ontwikkelen.

2. De samenwerking met de gemeente Neder-Betuwe staat nu 
onder druk: Neder-Betuwe heeft altijd duidelijk gemaakt, dat ze 
zal wachten op de landelijke normen. 

3. Overwegingen met betrekking tot de bescherming van de 
wespendief zijn niet ter sprake gebracht of in overweging 
genomen. De provincie Gelderland wil het te beschermen gebied 
vergroten met een gebied van 8 km rond de Veluwe. Juist in dit 
gebied ligt het huidige zoekgebied langs de A15. Dat betekent, 
dat de turbines twee maanden stilgezet moeten worden. 



4. Overwegingen met betrekking tot de waardedaling van het 
onroerend goed zijn niet ter sprake gebracht of in overweging 
genomen. Een uitgebreid rapport van TNO geeft aan, dat de 
waarde van onroerend goed daalt bij een afstand hemelsbreed 
van 2000 meter. Een voorbeeld: bij een afstand van 1000 meter 
tot een turbines daalt de waarde van een woning met 10 procent. 
De gemeente geeft niet aan hoe de burger hiermee moet omgaan 
en welke hulp de gemeente kan bieden. 

5. Ondanks de kennelijke haast van de gemeenteraad, zal zij 
moeten beseffen, dat een lokale norm stevig getoetst zal worden. 
Juristen krijgen weer meer werk. 

Wethouder van den Dam gaf in de gemeenteraad aan, dat hij de motie 
zal uitvoeren: hij kon er goed mee uit de voeten. Hieronder de stelling 
van voor de verkiezingen:

Rik van den Dam, GroenLinks Overbetuwe

‘Plannen kunnen weleens niet realistisch zijn’

‘Over het algemeen zijn we niet tegen wind- en zonne-energie. We zijn 
wel terughoudend over de mogelijke inpasbaarheid en dat is hier het 
geval. De impact is behoorlijk groot voor de bewoners. Verder moeten 
we ook eerst de landelijke normen afwachten. En dan kunnen de 
plannen weleens niet realistisch zijn. Wat ook speelt zijn de plannen 
voor woningbouw, de nood is hoog in ons land en dat heeft ook 
prioriteit. Er zitten wat ons betreft veel haken en ogen aan de locatie 
van dit windpark’
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